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اســتاندار گیلان با تاکید بر اینکه شــهرداری های استان 
تفکیک زباله از مبدا را با فوریت اجرایی کنند و در دســتور 
کارشان باشــد، گفت: تفکیک زباله از مبدا باید در گیلان 
سریع تر انجام و سر و ســامان یابد و به نهادینه کردن این 

فرهنگ توجه ویژه شود.
اسدالله عباســی در جلسه کارگروه مدیریت پسماند استان 
گیلان با اشاره به اهمیت مدیریت پسماند و ضرورت اجرای 
اقدامات پیشگیرانه، اظهار کرد: موضوع تفکیک زباله از مبدا 
هرچه سریع تر توســط تمام شهرداری های استان به ویژه 
رشت در دستور کار قرار گیرد و این مهم تا پایان آذرماه در 
رشت باید اجرایی شده و هیچ عذر و بهانه ای را در این رابطه 
نمی پذیرم.وی با بیان اینکه یکی از وظایف مهم و اولویت دار 
شهرداران اســتان اجرای تفکیک زباله از مبدا است، افزود: 
اگر این مهم در برنامه های شــهرداران نباشد، آن شهردار 
موفقی نبوده و نمــره مردودی می گیرد.اســتاندار گیلان 
تفکیک زباله از مبدا را راهگشــای چالش اساســی محیط 
زیست اســتان عنوان و ذکر کرد: بعد از یک سال هنوز در 
بحث دفن زباله رفتار گذشــته تکرار می شود که پذیرفتی 
نیســت و لذا تفکیک زباله از مبدا باید در گیلان ســریع تر 
انجام و ســر و سامان داده شود.عباسی خطاب به مسئولان 
محیط زیست اســتان بیان کرد: موضوع تفکیک زباله را از 
استانداری شروع کنید، سایر سازمان ها و فرمانداری ها نیز 
باید تفکیک زباله را داشته باشند و این فرهنگ مهم را باید 

از خودمان شروع کنیم.
وی با تاکید بر ضرورت فرهنگ سازی تفکیک زباله از مبدا 
در مدارس برای دانش آموزان و لزوم حضور مدیران متولی 

این حوزه در جلسات مدیریت پسماند استان، افزود: آموزش 
تفکیک زباله از مبدا در واحدهای آموزشــی استان بیش از 
پیش مورد توجه قرار گیرد و جدی گرفته شود.اســتاندار 
گیــلان با بیان اینکه گزارش بهســازی محل دفن زباله در 
سراوان رشت مطلوب است، اظهار کرد: در موضوع تفکیک 
زباله از مبدا و شــیرابه سراوان رشت نیز باید تعیین تکلیف 
شود؛ ضمن اینکه فنس کشی در دفنگاه برای جلوگیری از 

ورود احشام باید انجام گردد.

عباســی بر ضرورت اطلاع رسانی از پیشرفت کار در سایت 
دفن زباله در ســراوان رشت تاکید کرد و افزود: در رابطه با 
اقدامات انجام شــده با مردم منطقه سراوان رشت صحبت 
کرده و بــه آنان اطلاع رســانی کنید تــا در جریان روند 
فعالیت ها و اقدامات قــرار گیرند.وی با بیان اینکه فرهنگ 
مدیریت پسماند زباله را باید تعریف و مدیریت کنیم، متذکر 
شد: برای این کار باید از رسانه ها کمک گرفته شود.استاندار 
گیلان به اهتمام دولت برای ساماندهی ابرچالش پسماند در 

گیلان اشاره و خاطرنشان کرد: در مسئله پسماند و مدیریت 
زباله مشــکل بودجه و اعتبار نداریم بلکه مسئله مدیریتی 
است.عباسی در ادامه سخنانش با تاکید بر اینکه شهرداری 
رشــت محل جدیدی بــرای دپوی زباله نخواهد داشــت، 
اضافه کرد: محــل جدید تنها برای دورریزها و بازگشــت 

زباله)ریجکت( خواهد بود.
وی با اشــاره به فعالیت کارخانه کودآلی در دو خط فعلی 
و افزایــش دو خط جدید، عنوان کرد: بــا این اقدام میزان 
دورریزهــا نیز کاهــش می یابد.اســتاندار گیلان در بخش 
دیگری از ســخنانش با اشــاره به کارهای انجام شده برای 
احیــاء رودخانه های زرجــوب و گوهــررود و ادامه انجام 
برنامه ها، افــزود: تصفیه خانــه فاضلاب زنــدان لاکان با 
قید فوریت افتتاح شــده اســت.وی با بیان اینکه برای رفع 
مشکلات مربوط به تصفیه خانه فاضلاب بیمارستان ها نیز 
اعتبار ۲۰ میلیارد تومانی در نظر گرفته شــد و نیمی از آن 
سال گذشته پرداخت گردید، افزود: اگر موانع در این بخش 

اعلام شود، کمک های لازم انجام خواهد گرفت.
عباســی ادامه داد: برای رفع مشکلات فاضلاب مسکن مهر 
نیز ۴۰ میلیارد تومان در نظر گرفته شده  است؛ ضمن اینکه 
برای تصفیه خانه فاضلاب رشت از محل تهاتر نفت اقداماتی 
انجام شــده تا در طول ســه سال انجام شــود.وی با اشاره 
به برنامه دولت ســیزدهم در اجرای پــروژه فاضلاب دیگر 
شهرهای گیلان، خاطرنشان کرد: علاوه بر اجرایی شدن این 
تفاهم نامه برای تکمیل فاضلاب کلانشــهر رشت و احداث 
فاضلاب پنج شهر گیلان، برنامه تامین اعتبار و ساماندهی 

فاضلاب دیگر شهرهای استان نیز در دستور کار است.

استاندار گیلان:

تفکیک زباله از مبدا در گیلان سریع تر انجام شود
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری مشهد:
پیگیر تأمین یک هزار دستگاه اتوبوس

 از محل مصوبه سفر رئیس جمهور هستیم
گروه شهرســتانها: علی اصغر نیشــابوری، مدیرعامل ســازمان اتوبوسرانی 
شــهرداری مشهد، در نشست خبری گفت: طی یکسال گذشته در حوزه تأمین 
ناوگان پیگیری در خصوص تخصیص اوراق مشارکت و اوراق خزانه اسلامی برای 
خریــد اتوبوس، پیگیری دریافت یارانه بلیت )کمک دولت(، پیگیری اســتفاده 
از تبصره۱۸ برای بازســازی اتوبوس های فرســوده و عقد قــرارداد خرید ۱۰۰ 
دستگاه میدل باس انجام شده اســت.یکی از برنامه هایی که به صورت جدی به 
دنبال تحقق آن هستیم اختصاص یکهزار دستگاه اتوبوس از محل مصوبات سفر 
رئیس جمهوری در سال جاری است.همچنین استفاده از کمک دولت به ناوگان 
حمل ونقل عمومی که برای شهرها از طریق تهاتر نفت درنظرگرفته شده است نیز 
مدنظر قرار دارد.از اواخر سال۱۴۰۰ تاکنون ۱۲۰ دستگاه اتوبوس و میدل باس 
بااعتباری بالغ بر ۳هزار و ۸۸۵ میلیارد ریال خریداری و به ناوگان افزوده شــده 
اســت ودرکنار آن ۹۱دســتگاه اتوبوس نیز بازسازی شده است.نیشابوری افزود 
: ســفارش ساخت یک دســتگاه اتوبوس برقی با همکاری شــرکت گروه مپنا 
داده شــده و در حال گذراندن اســتانداردهای لازم بمنظور پلاک گذاری است.

همچنین یک ایســتگاه شارژ برقی نیز در پایانه امام رضا)ع( بر مبنای مطالعات 
انجام شده توسط شرکت مهندســی و ساخت برق و کنترل مپنا)مکو( طراحی 
بهره برداری شده اســت.اکنون نیز مطالعات امکان سنجی و طراحی برقی سازی 

ناوگان خط یک سامانه اتوبوس تندرو )BRT( مشهد در حال انجام است.

ورود پساب شهرک صنعتی سپهر
 به کانال آب کشاورزی نظرآباد

سرپرست اداره حفاظت محیط زیست نظرآباد بر ضرورت استاندارد سازی پساب 
تصفیه خانه های این شهرســتان تاکید کرد.به گزارش ایسنا، محمد محمودی 
در بازدید از تصفیه خانه شــهرک صنعتی سپهر اظهار کرد: این تصفیه خانه در 
زمینی به مســاحت ۵۰۰۰ مترمربع با ظرفیت حدود ۳۵۰۰ متر مکعب ایجاد 
شده است و دارای بخش هایی از جمله حوضچه های هوادهی و لجن فعال است.

وی با تاکید بر اینکه این تصفیه خانه دارای نواقصی اســت و نیاز به توســعه و 
راهبری دارد، توضیح داد: یکی از مشــکلات تصفیه خانه نداشتن شبکه جمع 
آوری فاضلاب و آزمایشگاه و نبود متخصص محیط زیست است.محمودی بیان 
کرد: در صورت اســتاندارد شــدن خروجی تصفیه خانه می توان با بازچرخانی 
پســاب تصفیه شده برای کاربری فضای سبز استفاده  کرد.این مسئول افزود: با 
توجه به کمبود آب، استفاده مجدد از پساب تصفیه شده می تواند کمک زیادی 
به حفظ محیط زیســت کند و این بازچرخانی از نظر محیط زیست بسیار حائز 
اهمیت است.وی، اختلاط پساب صنعتی شهرک با کانال  آب کشاورزان را یکی 
از مشــکلات محیط زیست شهرستان نظرآباد دانست و افزود: محیط زیست در 
تلاش است تا با پیگیری این موضوع و استاندارد سازی پساب تصفیه خانه ها و 

شناسایی واحدهای آلاینده این مشکل را حل کند.

نبود انجمن گلخانه داران
 سدی بر سر راه توسعه گلخانه ها در خراسان شمالی

مدیر امور باغبانی ســازمان جهاد کشــاورزی خراسان شــمالی گفت: خراسان 
شــمالی در حوزه تولید محصولات گلخانه ای فاقد انجمن گلخانه داران است.

محمد عفتی در گفت و گو با ایســنا با اشــاره به اینکه این اســتان هنوز برای 
رســیدن به ســطح ایده آل گلخانه فاصله زیادی دارد، اظهار کرد: یکی از علل 
بروز این مشــکل، نبود انجمن مذکور است.وی افزود: در واقع وجود این انجمن 
سبب می شود تا امور مهمی همچون بازاریابی و پیدا کردن بازار در داخل و خارج 
کشــور صورت گیرد و بعد از اینکه بازارهای هدف پیدا شد، تکلیف گلخانه دار 
برای مشخص کردن الگوی کشت محصول، مشخص می شود.عفتی ادامه داد: از 
سوی دیگر کیفیت تولید محصول نیز با پیدا شدن بازار مشخص ارتقاء می یابد.

وی تصریح کرد: بازاریابی، فروش محصولات و دیر رسیدن محصولات گلخانه ای 
به بازارها از دیگر مشــکلاتی است که به علت نبود انجمن گلخانه داران در این 

استان رخ می دهد.

اخبار کوتاه

گوجه کاران و پیاز کاران جنوب کرمان در آســتانه فصل 
برداشــت محصول با مشــکل افزایش تعرفه های صادراتی 
مواجه شده اند.به گزارش مهر، مزارع و اراضی کشاورزی در 
جنوب کرمان به یکی از قطب های اصلی تولید محصولات 
جالیزی بــرای تأمین نیاز بازار در فصل پاییز و زمســتان 

تبدیل شده اند.
در حالی که زمین های کشــاورزی در این فصل ها در اکثر 
مناطق کشــور یخ می بندد اما پاییز و زمستان آغاز فصل 
کشاورزی در شهرســتان های جنوبی استان کرمان است، 
در این فصل از پیاز، گوجه و خیار و ســیب زمینی در کنار 
انواع محصولات گلخانه ای و صیفی به صورت گسترده زیر 
کشــت می رود و بسیاری از کشاورزی از همین محل امرار 
معاش می کنند و در حالی که در تابستان و دمای بالای هوا 
مردم خانه نشین می شــوند چشم امیدشان به محصولات 
کشاورزی در پاییز، زمســتان و بهار است.اما در حالی که 
طی چند روز آینده برداشت پیاز و گوجه در جنوب کرمان 
آغاز می شود افزایش قابل توجه تعرفه های صادراتی سدی 
در مقابل فروش محصولات شده است و اشباع بازار داخلی 
از پیاز و گوجه ســایر اســتان های گرمسیر و البته دخالت 
دلال ها در بازار فروش محصولات کشــاورزی را با چالش 

جدی مواجه می کند.
تعرفه بالای صادراتی محصولات کشــاورزی عملًا موجب 
افــت قیمت جدی محصول در بــازار داخلی و دلال بازی 
می شــود و دلالان با خرید محصول با قیمت بسیار پایین 
و انبــار کردن آنها پس از مدتــی محصول را با قیمت های 

بسیار بیشــتر در بازارهای مصرف به فروش می رسانند.در 
این میان محدودیــت ایجاد کردن در بازاریابی محصولات 
در بازار بین الملل، موجب می شــود کشــاورز از برداشت 
محصــول خودداری کنــد و تجربه امحا شــدن پیازها در 
مزارع جنوب کرمــان بار دیگر تکرار شــود.این در حالی 
است که با پیگیری های مسئولان استانی در بوشهر و چهار 
محال و بختیاری تعرفه گوجه به ســال گذشــته برگشته 
اســت و امکان صادرات نیز مهیا شــده است. اما حالا پیاز 
کارهای جنوب کرمان که به زودی محصولشــان وارد بازار 
می شــود نگران تعرفه های جدید دقیقاً در فصل برداشت 
هســتند و البته به زودی برداشت گوجه نیز آغاز می شود.
هر چند انتظار می رفت با اجرای طرح کشاورزی قراردادی 
در جنوب کرمان عملًا دیگر شــاهد انبار شدن محصولات 
کشاورزی در جنوب کرمان نباشــیم اما تعرفه های بالای 
صادراتی موجب شود عملًا مشکلات سال های گذشته در 
جنوب کرمان تکرار شود و عملًا کشاورز امکان صادرات را 

نداشته باشند.
محمد کلانتری از کشــاورزان جنوب کرمان اســت که به 
خبرنگار مهر می گوید: تعرفه صادرات گوجه سال گذشته ۶ 
هزار تومان بود و امسال ۱۲ هزار تومان در نظر گرفته شده 
اســت در این شرایط کشاورزی که برای هر کیلو گوجه ۷ 
هزار تومان هزینه کرده است باید با احتساب تعرفه و سود 
خــود هر کیلو گوجه را هر کیلو بیشــتر از ۱۹ هزار تومان 
صادر کند و وارد کننده خارجی هم باید با حاشیه سود این 
محصول را به بازار خودش عرضه کند اما همین محصول را 

می تواند با قیمت بسیار کمتر از کشورهای دیگر وارد کند.
وی گفت: سوال این است کسی که این تعرفه ها را تعیین 
کرده به این موضوع اندیشه نکرده است؟ این تعرفه ها عملًا 
موجب می شود کشــاورزان داخلی امکان صادرات نداشته 
باشــند و از ســوی دیگر بازار داخلی هم از گوجه یخ زده 
دلال ها اشباع شده است.وی گفت: کارخانه فرآوری با توجه 
به حجم بالای تولید در اســتان وجود ندارد و کارخانه های 
اســتان های دیگر هم از قبل گوجه سایر استان ها را پیش 

خرید کرده اند.
قربان عباسی نیز در سال جاری اقدام به کشت پیاز تحت 
طرح کشــاورزی قراردادی کرده اســت، وی می گوید: هر 
کیلــو پیاز با هزینه ۷ تا ۸ هــزار تومان برای این محصول 
کشت شده اســت و طی هفته های آینده باید محصول را 
برداشــت و صادر کنیم.وی افزود: کشورهای حوزه خلیج 
فارس، روسیه، افغانستان و عراق مهمترین وارد کنندگان 
پیاز استان کرمان محســوب می شود.وی ادامه داد: با این 
تعرفه ای که مشــخص شده است مســلماً امکان صادرات 
نخواهیم داشــت چــون در بازار اقتصــاد آزاد کنونی وارد 
کننده ترجیح می دهد از کشــورهای دیگر پیاز وارد کند و 

عملًا فرصت صادرات از دست می رود.
وی افــزود: چند ســال قبل بود که به دلیــل افت قیمت 
محصول عملًا مجبور شدیم میزان قابل توجهی پیاز را زیر 
خاک امحا کنیم و در بســیاری موارد هم کشاورز به دلیل 
عدم صرفه اقتصادی زمین ها را شــخم زدند.این کشــاورز 
جنــوب کرمان گفت: جنوب کرمــان زمینه قابل توجهی 

برای تولیدات کشــاورزی و صادرات دارد اما اینکه نتوانیم 
بازاریابی کنیم و یا در مســیر بازار یابی مانع ایجاد شــود 
موجب می شــود کشــاورز از تولید نا امید شود به همین 
دلیل از مســئولان مربوطه می خواهیم خیلی فوری برای 
اصــلاح تعرفه ها اقدام کنند.وی گفت: کشــاورزان جنوب 
کرمان خواســتار اصــلاح تعرفه های صادرات هســتند تا 
بتوانند معاش یک سال آینده خود را تأمین کنند و انتظار 
داریم مســئولان در این خصوص ورود جدی داشته باشند 
در غیر این صورت امکان صادرات وجود نخواهد داشــت.
نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس نیز در گفتگو 
با خبرنگار مهر بیان کرد: دغدغه کشاورزان بررسی و نتایج 
هم به وزارت خانه منتقل شده است و امیدواریم برای رفع 

دغدغه کشاورزان اقدام عاجل انجام شود.
ذبیح الله اعظمی گفت: عملًا باید محصول مازاد بازار داخلی 
را صــادر کنیم اما صادرات زمانی انجام می شــود که برای 
طرف مقابل نیز به صرفه باشــد در غیــر این صورت نیاز 
خود را از بازار کشورهای دیگر تأمین می کند.وی گفت: اگر 
امکان صادرات نباشــد دلالان با کنترل قیمت ها به سمت 
افت قیمت می روند و کشــاورز هم مجبور می شــود برای 
تأمین بخشی از هزینه های خود محصول را با ضرر بفروشد 
و در اینجا فقط دلال ســود می کند.اعظمی بیان کرد: باید 
کاری کنیم که زمینه صادرات و ارزآوری مهیا شود و بازار 
کشــورهای همسایه را به سادگی از دست ندهیم.باید دید 
مســئولان مربوطه برای رفع این مشکل چه راهکاری در 

نظر می گیرند.

علــی رغم کاهش بارندگی و خشکســالی در 
گلســتان اما روزانه شاهد ســاخت و سازهای 
متعــدد بــا آب شــرب در برخــی از مناطق 
هســتیم که توقف این اقــدام نیازمند نظارت 
بیشتر مســئولان متولی است.به گزارش مهر، 
تغییرات اقلیمی در دهه های اخیر شدت یافته 
و شــاهد کاهش بارش ها و کمبود منابع آبی 
در کشور هســتیم.کاهش ذخایر آبی گریبان 
گیر گلســتان هم بوده و این استان شمالی در 
بحران خشکســالی به ســر می برد به گونه ای 
که حجم منابع ســدها کاهش یافته است لذا 
باید فعالیت های روزانه افراد معطوف به رفتار 
صحیح نسبت به اســتفاده از منابع آبی باشد.
با وجود اینکه بحران آب چند ســالی است که 
کشور را تهدید می کند اما در مدیریت مصرف 
آب تغییر چندانی اتفاق نیفتاده و مشترکان به 
شیوه های ســنتی آب را هدر می دهند.یکی از 
مسائلی که چندان به آن توجه نشده، »استفاده 
از آب آشامیدنی در ســاخت و سازها« است. 
شاید بارها شــاهد هدررفت آب از پس تپه ای 
شــن و ماســه هنگام عبور از کنار ساختمان 
نیمه کاره بوده باشــید؛ آبی کلرزده شرب که 
در ساخت و ساز مصرف می شود.مطابق قانون 
مقررات ساختمان، سازندگان باید برای ساخت 
و ساز از آب غیرشــرب و خاکستری استفاده 
کنند، موضوعی که چندان در گلســتان به آن 

توجه نمی شود.
یک کارگر ســاختمانی در ایــن خصوص به 
خبرنگار مهر گفت: ساخت و ساز به آب زیادی 
نیــاز دارد و در اکثر پروژه هایی که بنده در آن 
مشغول به کار بودم آب شرب استفاده می شده 
اســت.وی ادامــه داد: در پروژه هایی هم که از 

بتون آماده استفاده می کنند، صاحب کامیون ها 
و تانکر برای ســرد کردن خودرو، شــیرآب را 
باز نگه داشــته و بعد از تخلیــه بار، مخزن و 

دستگاه ها را با آب آشامیدنی می شوید.
یک فعــال صنعت ســاختمان هــم در این 
خصوص به خبرنگار مهر گفت: در ســاختمان 
سازی باید به سمت استفاده از تکنولوژی های 
روز و صنعتی سازی حرکت کنیم.سید محمد 
مرتضوی افزود: باید بتون را از کارخانجات تهیه 
کرده و اینکه بتون در کارگاه تولید شود روش 
درستی نیست؛ اگر این عمل اتفاق بیفتد هنگام 
کنترل و نظارت ســازنده دچار مشکل خواهد 
شد.وی عنوان کرد: سازنده باید از همان ابتدا 
و هنگام اخذ پروانه و شــروع عملیات اجرایی، 
مجوزهــای لازم را از آب و فاضــلاب گرفته و 
هماهنگی هــای لازم را انجــام دهد و مصرف 
آب تحت نظارت شــرکت آب و فاضلاب باشد.
مرتضوی بیان کرد: پدیده آب دزدی )استفاده 
از انشــعاب همسایه و غیره( شاید در برخی از 
کارگاه ها در گذشته وجود داشت اما امروز آب 
و فاضلاب بر این امر نظارت کرده و این پدیده 
به شکل قبل در استان وجود ندارد.وی گفت: 
با توجه به مسائل خشکسالی سازنده ها باید در 
مصرف آب صرفه جویی کرده و باید بتون که 
حجــم بالایی آب نیاز دارد را از کارگاه ها تهیه 
نظام مهندسی ساختمان گلستان  کنند.عضو 
هم به خبرنگار مهر گفت: صنعتی ســازی نیاز 
اساسی بخش ســاختمان بوده و انتظار است 
که انبوه ســازان به دلیل منابع مالی بیشــتر 
در این عرصه پیشرو باشــند اما متأسفانه در 
گرگان چنین موضوعی را شاهد نیستیم.علی 
محرری ادامه داد: مباحث اصلی صنعتی سازی 

ساختمان مورد توجه کارفرمایان و سازندگان 
مسکن نیست؛ به عبارت دیگر مباحثی مانند 
ارتقا بهره وری انرژی، ســبک ســازی و عدم 
اســتفاده از آب شــرب به طور جدی مد نظر 
ســازندگان قرار نگرفته اســت.وی بیان کرد: 
به عنوان مثال با آنکه شــهر گرگان در بخش 
تأمین آب شــرب با مشکل جدی مواجه است 
اما همچنان سازندگان مســکن در گرگان از 
آب شرب برای عملیات ســاختمانی استفاده 
می کنند در حالی که می توان با جانمایی تانکر 
و تهیه آب غیرشرب به حفظ منابع آب شرب 

شهر کمک کرد.
اســتانداری  امور عمرانی  معاون هماهنگــی 
گلستان هم به خبرنگار مهر گفت: شرکت آب 
و فاضلاب در سال های اخیر بر ساخت و سازها 
نظارت کرده و اجــازه نمی دهد که پروژه های 
بزرگ از آب شــهری اســتفاده کنند.ســید 
مهدی مهیائی افزود: آب و فاضلاب، مالکان و 
سازندگان را ملزم به تهیه منبع آب و پر کردن 
با آب غیر شرب کرده و قطعاً در سال آینده این 
سختگیری ها بیشتر خواهد شد.وی گفت: اگر 
سازنده از انشعاب خانگی استفاده کند، آبفا آن 
انشعاب را قطع خواهد کرد زیرا نمی توان از آب 
خانگی برای ساخت و ساز استفاده کرد.مهیائی 
بیان کرد: افرادی که کنتور جدا برای ســاخت 
و ســاز می گیرند تعرفه آنها آزاد محاسبه شده 
ولی کســی که از کنتورهای خانگی استفاده 
می کنند مشمول جریمه خواهند شد و تعرفه 

آنها هم به صورت آزاد محاسبه می شود.
وی عنوان کرد: امسال باید این مسائل را بیشتر 
مدیریت کنیم تا کنتورهای آزاد کمتر شــوند 
و به حداقل برســند اما این امر هم دو وجهی 

است.معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
گلستان گفت: از یک طرف نمی توان ساخت و 
ساز و صنعت ساختمان را با این همه اشتغال 
تعطیــل کرد و از طرف دیگــر باید به موضوع 
تنش آبی هم توجه شده و هم ساخت و سازها 
اصولی باشد.وی تاکید کرد: قبل از شروع فصل 
گرما تدابیر ویــژه در این خصوص با همکاری 
آب و فاضلاب اندیشــیده خواهد شــد.معاون 
خدمات مشــترکان و درآمــد آب و فاضلاب 
گلســتان هم در این خصوص به خبرنگار مهر 
گفت: کسی که پروانه ساختمان می گیرد باید 
کنتور جدا گرفته و قیمت آب با بالاترین نرخ 

محاسبه می شود.
اردشــیر ســلطانیان افزود: حجم مصرف این 
کنتورها در استان بسیار ناچیز است به گونه ای 
که به چشم نمی آید زیرا اکثر سازنده ها از بتون 
آماده اســتفاده می کننــد و تقریباً ۹۰ درصد 
مصرف این کنتــرل برای اســتفاده کارگران 
اســت.وی اضافه کرد: اما بــاز هم دولت برای 

پیشــگیری از استفاده آب شــرب در ساخت 
و ســاز، بهای آب را با بالاترین نرخ محاســبه 
می کند.ســلطانیان تصریح کــرد: مصرف آب 
شــرب در ساخت و سازهای استان کم است و 

تأثیر بر روند مصرف کل استان ندارد.
وی بــا توضیح اینکه اغلب ســازندگان از آب 
شرب برای تولید بتون استفاده نمی کند و تنها 
برای مصارف کارگری این آب استفاده می شود، 
عنوان کرد: حداقل قیمت آب شــرب برای هر 
لیتر با کنتور آزاد در ســاخت و ساز ۱۶ هزار 
و ۸۰۰ تومان بوده که این عدد در شــهرهای 
مختلف متفاوت و در شهر گرگان این عدد ۲۴ 
هزار تومان می رسد.به گزارش خبرنگار مهر، در 
شرایط خشکسالی شاهد استفاده از آب شرب 
در تهیــه بتون و آب دادن ســقف و دیوارها و 
عملیات ســاختمانی هستیم که ضرورت دارد 
این مســأله ولو اندک هم باشد، مدیریت شده 
و نظارت بیشتری بر ســاختمان سازی اتفاق 

بیفتد.

دبیــر کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه گفت: وضعیت موجود دریاچه ارومیه با 
توجه به بارشــهای اخیر در مقایسه با سال ۹۳ رو به بهبود است.به گزارش مهر 
به نقل از استانداری آذربایجان غربی، محمدصادق معتمدیان با اشاره به اینکه بر 
اســاس آخرین آمار اعلام شده تراز دریاچه برابر با ۱۲۷۰.۱۰ متر، حجم آب یک 
میلیارد و ۱۷۰ میلیون متر مکعب و مســاحت آن نیز ۸۷۰ کیلومتر مربع است 

گفت: وضعیت موجود در مقایســه با کمترین سطح تراز دریاچه ارومیه در سال 
۱۳۹۳ که تراز آن ۱۲۷۰.۰۴ و حجم آب ۷۳۰ میلیون مترمکعب و مساحت نیز 
۷۰۰ کیلومترمربع بوده رو به بهبود است.وی وضعیت رو به بهبود دریاچه ارومیه 
را حاصل بارش های اخیر در حوضه آبریز دریاچه و رهاســازی آب به سمت آن 
دانست، افزود: در ۱۲ روز اخیر ۳۲ میلیمتر بارندگی داشتیم که منجر به افزایش 
۱۷۰ میلیون مترمکعبی حجم آب ورودی به دریاچه ارومیه شــده اســت.دبیر 
کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه ادامه داد: بر اســاس تصمیمات ستاد استانی 
۲۰ میلیون مترمکعب از ســد سیلوه رها سازی آب صورت گرفت و این وضعیت 
تا پایان ســال ادامه دارد.معتمدیان مسدودسازی سر دهنه ها و همه آبگیرهای 
مربــوط به رودخانه های منتهی به دریاچه ارومیه را از دیگر اقدامات برای بهبود 
وضعیت دریاچه ارومیه عنوان کرد و افزود: بر اساس تصمیمات کارگروه استانی 
از ابتدای آذر ســر دهنه ها و همه آبگیرهایی که مربوط به رودخانه های منتهی 
به دریاچه ارومیه هســتند مسدود شدند.وی افزود: بعد از سفر رئیس جمهور به 
آذربایجان غربی و بازدید وزیر نیرو از تونل کانی سیب به عنوان مهمترین پروژه 
ســخت افزاری نجات دریاچه ارومیه پیشرفت خوبی صورت گرفت. بالغ بر ۵۰۰ 
میلیارد تومان اعتبار برای پروژه های مختلف تخصیص یافته و امیدواریم تا قبل 

از پایان ســال شاهد آب اندازی در تونل کانی سیب باشیم تا بخشی از آب مورد 
نیــاز دریاچه را تأمین کنیم.دبیر کارگروه ملی نجات دریاچه ارومیه با اشــاره به 
اینکه در سفر اخیر رئیس جمهور ۱۵۰ میلیارد تومان برای تکمیل سد چپرآباد 
تخصیــص یافت گفت: مراحل انتخاب پیمانکار پــروژه و فرآیندهای اداری این 
پروژه در حال اجراست و پیش بینی می شود با اتمام این سد تا پایان سال جاری 
۴۵ میلیون متر مکعب آب به ســمت دریاچه راه سازی شود.معتمدیان با اشاره 
به نگاه ویژه دولت به نجات دریاچه ارومیه و سرعتی که در اجرای پروژه ها انجام 
گرفته، پیش بینی کرد تا پایان امسال پروژه های نیمه تمام سخت افزاری تکمیل 
و به بهره برداری برسند.وی گفت: تصفیه خانه فاضلاب ارومیه نیز با ظرفیت ۵۱ 
میلیون متر مکعب در ســال با پیشرفت فیزیکی ۹۵ درصد در حال اجرا است و 
در مصوبات سفر رئیس جمهور جهت اتمام طرح مذکور، ۴۰۰ میلیارد ریال برای 
تصفیه خانه و ۴۵۰ میلیارد ریال نیز برای خط انتقال پســاب به دریاچه ارومیه 
تخصیص داده شــده و امیدواریم تا پایان ســال جاری شاهد بهره برداری از این 
پروژه مهم باشــیم.طی ۱۲ روز گذشــته از آذر ماه بیش از ۳۲ میلی متر میزان 
بارندگی ها بوده که نســبت به دراز مدت بیش از ۱۰۵ درصد افزایش را نشــان 

می دهد.

کشاورزان جنوب کرمان در آستانه فصل برداشت غافلگیر شدند

برج سازی با آب شرب در خشکسالی

ملات گلستانی ها بوی کُلر می دهد

دبیرکارگروه نجات دریاچه ارومیه:

وضعیت دریاچه ارومیه روبه بهبود است

فراخوان تجدیدي »آگهی  مزایده«
مناقصه عمومي یک مرحله اي

نوبت دوم

شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر 
دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکي دولت برگزار 
نماید. کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشــایي پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکي 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 

دریافت گواهي امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
موضوع مناقصه: عملیات اجرایي تأمین برق چاه هاي تلنگ

مبلغ برآورد اوليه: 19.671.738.650 ريال )نوزده میلیارد و ششــصد و 
هفتاد و یک میلیون و هفتصد و سي و هشت هزار و ششصد و پنجاه ریال(

 )اعتبار پروژه فوق از طریق اسناد اعتباري اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامي 
تامین مي گردد(

مبلغ تضمين شركت در فرايند ارجاع كار: 984.000.000 ريال )نهصد و 
هشتاد و چهار میلیون ریال(.

رتبه و رشته مورد نظر: داراي رتبه ۵ نیرو
مبلــغ خريــد اســناد: 5/000/000 ريال به شــماره حســاب ســپهر 

0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه
مهلت زماني دريافت اســناد مناقصه از ســايت: ســاعت ۱۴ تاریخ 

1401/09/14 تا ساعت ۱۴ تاریخ 1401/09/19 
مهلت زماني ارائه پيشنهاد: ساعت ۱۴ مورخ 1401/09/29 

زمان بازگشايي پاكت ها: ساعت ۱۰ مورخ 1401/09/30 
محل بازگشايي: سالن کنفرانس شــرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و 
حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاددهندگان در جلسه بازگشایي 

پیشنهادها آزاد است.
امتياز كيفي لازم: پیشنهادات واصله پس از ارزیابي کیفي مناقصه گران و احراز 

حداقل امتیاز لازم )۶۵%( بازگشایي خواهد گردید.
پیشــنهاددهندگان موظف مي باشند اســناد مناقصه را از ســامانه تدارکات 
الکترونیکي دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه 
به مندرجات اســناد مناقصه مدارک لازم شــامل پاکات الف، ب و ج تهیه و به 

صورت فایل هاي pdf در سامانه فوق درج نمایند.
سایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج شده است.

 اطــلاعات تمـاس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر درخصوص 
اســناد مناقصه و ارائه پاکت هاي الف و ارزیابي کیفي آدرس: بندرعباس    - بلوار 
ناصر - جنب بیمارستان شریعتي – شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان )امور 
قراردادها( تلفن ۸۷-۸۶-۳۳۳۵۰۵۸۲ ســایت اینترنتي شرکت آب و فاضلاب 
اســتان هرمزگان به نشاني: WWW.Abfa Hormozgan.com  اطلاعات 
ســامانه ســتاد جهت انجام مراحل عضویت در ســامانه: مرکز تماس تهران: 

۲۷۳۱۳۱۳۱ دفتر ثبت نام: ۸۸۹۶۹۷۳۷ و ۸۵۱۹۳۷۶۸ 
مدير دفتر روابط عمومي و آموزش همگاني

اعلام مفقودی 
برگ ســبز و ســند کمپانی  پژو SLX– Tu۵« ۴۰۵« مدل 
 ۱۶۴ BO ۱۷۸۰۶۳ ۱۳۹۷ رنگ سفید – روغنی شماره موتور
شماره شاســی NAAM۳۱FE۹JK۱۰۵۶۲۲ شماره پلاک 
ایــران ۸۶-۳۹۴ ج ۷۲ متعلــق به مجید صفــا خواه مفقود 

گردیده و فاقد اعتبار می باشد.


